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نماینده مردم اصفهان پس از شــنیدن سخنان زارع پور از 
پاسخ های وزیر قانع نشد. در نهایت اظهارات وزیر به رای 
گذاشته شــد و نمایندگان با ۱۰۹ رای موافق،۱۱۵ رای 
مخالف و ۷ رای ممتنع از ۲۳۹ آرای ماخوذه از پاسخ های 

وزیر ارتباطات قانع نشدند.
به گزارش ایرنا، نمایندگان مجلس از پاســخ های عیسی 
زارع پور، وزیر ارتباطات در مورد تبدیل وضعیت استخدامی 
ایثارگران شرکت مخابرات قانع نشدند. در نشست علنی 
روز سه شــنبه - ۴ بهمن ماه - مجلس شــورای اسلامی 
ســوال عباس مقتدایی نماینده مردم اصفهان از عیسی 
زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در مورد تبدیل 
وضعیت ایثارگران شرکت مخابرات در دستور کار مجلس 
قرار گرفت. سوال این نماینده مجلس به علت اجرا نشدن 
قانون تبدیل وضعیت ایثارگران شرکت مخابرات از سوی 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و شــرکت مخابرات 

اختصاص داشت.
مقتدایی در توضیح سوال خود اظهار داشت: وزیر ارتباطات 
در جلسات متعدد بر این نکته تاکید دارد که مخابرات یک 
شرکت خصوصی اســت اما این مجموعه بر اساس قانون 
تکالیفی بر عهده دارد و باید تکالیف خود را نسبت به افراد 

شاغل در این شرکت اعمال کند.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

تصریــح کرد: موضوع تبدیل وضعیت ایثارگران شــرکت 
مخابرات مصوب مجلس و مربوط به ســال ۱۴۰۰ است؛ 
این شرکت باید نسبت به تبدیل ایثارگران شاغل در این 
شرکت اقدام کند. نماینده مردم اصفهان با بیان اینکه در 

مورد تبدیل وضعیت ایثارگران شرکت مخابرات مکاتبه های 
بسیاری با مسوولان مرتبط داشتم، گفت: شرکت مخابرات 
مشمول لایحه بودجه قرار گرفته و موظف است ایثارگرانی 
که در این شــرکت خدمت می کنند را با شــرایط قانونی 

جذب کند. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در پاسخ به 
سوال مقتدایی بیان داشت: کار تبدیل وضعیت ایثارگران 
را براساس قانون شروع کردیم و تاکنون دو هزار ۳۷۳ نفر 
از ایثارگران مشمول تبدیل وضعیت شدند در آنجایی که 
وظیفه و اختیار داشتیم این تکلیف قانونی را انجام دادیم .

عیســی زارع پور افزود: شــرکت مخابرات در سال ۸۸ به 
بخش خصوصی واگذار شده و سهامدار عمده این شرکت 
دولت نیست، وزارت ارتباطات در این موضوع نقش تنظیم 
گیری اپراتورها را دارد و در این زمینه پاسخگو هاست، اما 

در عزل و نصب دخالتی ندارد.
زارع پــور بیان داشــت: در ترکیب هیات مدیره شــرکت 
مخابــرات تنها یک عضو از ســوی دولت حضــور دارد؛ 
همچنیــن تصمیم گیری های کلان این شــرکت با نظر 
ســهامدار عمده مشخص می شــود و طبق قانون تجارت 
اگر دولت تکلیفی برای شرکت خصوصی تعیین کند باید 
منابع آن را مشخص کند، ما نمی توانیم تکلیفی که خارج 

از توان است، برای بخش خصوصی تعیین کنیم.
نماینده مردم اصفهان پس از شنیدن سخنان زارع پور از 
پاسخ های وزیر قانع نشد، در نهایت اظهارات وزیر به رای 
گذاشته شــد و نمایندگان با ۱۰۹ رای موافق،۱۱۵ رای 
مخالف و ۷ رای ممتنع از ۲۳۹ آرای ماخوذه از پاسخ های 

وزیر ارتباطات قانع نشدند.

مجلس به وزیر ارتباطات کارت زرد داد

وزیر پیشــین وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی ایران با 
بیان اینکه اصلاحات در زمینه اقتصادی دیگر به سادگی 
میسر نمی شــود، تصریح کرد: فعالان اقتصادی این نکته 
را بــه خوبی حس کردند که مهم ترین اثر بحران اخیر در 
تشدید نا اطمینانی از شرایط اقتصادی و عدم پیش بینی 
پذیری اســت. ناامنی ســرمایه و فقدان ســرمایه گذاری 
موضوعات بهم تنیده شــده دهه های اخیر ما بوده است و 
این بحران این موضوع را تشدید خواهد کرد. ایران بعد از 
مهاجرت نخبگان علمی با پدیده مهاجرت نخبگان صنعتی 
و کارآفرینان به ویژه کارآفرینان نسل دیجیتال مواجه شده 

است.
به گزارش ایلنا علی ربیعی در نشســت بررســی تبعات 
اجتماعی و اقتصادی اعتراضات اخیر با بیان اینکه می توان 
با اصلاح سیاست ها از بحران های آینده جلوگیری کنیم، 
افــزود: یافته های پژوهشــی و صاحب نظــران در حوزه 
اقتصاد، سیاست و جامعه به اصلاح ۴ حوزه سیاستی اشاره 
کرده اند که به اعتقاد بنده مهم ترین آن اصلاح سیاســت 
داخلی است. اگر سال های گذشته از من پرسیده می شد 
که سیاســت داخلی را مهم می دانید یا سیاست خارجی 
را، من بر سیاست خارجی پافشاری می کردم اما امروز به 
شــما می گویم که راه سیاست خارجی از سیاست داخلی 

می گذرد.
وی ادامه داد: حوزه اقتصاد به طور خاص اقتصاد اجتماعی، 
فرهنگ و مرجعیت رســانه از دیگر حوزه هایی اســت که 
باید بــرای اصلاح آنها قدم برداریم. ارزش فرهنگی باید با 

تغییرات نسلی و جنسیتی متناسب شوند.
ربیعی با تاکید بر این نکته که انســان های پس از بحران 
مانند گذشته نخواهند شد، گفت: در حوزه سیاست داخلی 
ما به یک منجی بزرگ به نام صندوق های رای نیاز داریم 

که می تواند فریادهای کف خیابان را به رفتارهای نظام مند 
تبدیــل کند و در حوزه سیاســت خارجی باید از رفتارها 
تنش آمیز پرهیز و در جای درست تحولات جهانی بایستیم 

و از تحلیل های بی مبنا خودداری کنیم.
وزیر سابق کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه اصلاحات در 
زمینه اقتصادی دیگر به سادگی میسر نمی شود، تصریح 
کرد: فعالان اقتصادی این نکته را به خوبی حس کردند که 
مهم ترین اثر بحران اخیر در تشدید نا اطمینانی از شرایط 
اقتصادی و عدم پیش بینی پذیری است. ناامنی سرمایه و 
فقدان سرمایه گذاری موضوعات بهم تنیده شده دهه های 
اخیر ما بوده اســت و این بحران این موضوع را تشــدید 
خواهد کرد. ایران بعد از مهاجرت نخبگان علمی با پدیده 
مهاجرت نخبگان صنعتی و کارآفرینان به ویژه کارآفرینان 

نسل دیجیتال مواجه شده است.
وی بخش خصوصــی را لوکوموتیو توســعه معرفی کرد 
و افزود: برخلاف تصور نظام یکدســت شــده، تحریم ها 
نعمت نبودند؛ تحریم ها نفس گیر، زندگی ســوز، فقرزا و 
زندگی ســتان بود. همچنین FATF بازی برای فروختن 
ســرداران نبود و این موضوع واقعیتــی در اقتصاد جهان 
اســت که با تحریم و قرار گرفتن در لیست سیاه آن مانع 
جذب سرمایه گذاران خارجی شــدیم. دولت پولی برای 
ســرمایه گذاری ندارد و علامتی هم برای جذب ســرمایه 
خارجی از خود نشــان نمی دهد و تنها کورسوی امید ما 

به کارآفرینان داخلی اســت و اگــر اصلاحات را صورت و 
سیگنال ها را از داخل ندهیم، دور جدید تحریم ها را شاهد 
خواهیم بود و این موضوع فشار بیشتری را بر اقتصاد ایران 

وارد می کند.
ربیعی با اشاره به نرخ مشارکت اقتصادی، افزود: مشارکت 
اقتصادی در ســال ۹۸ بالاترین رقم را تجربه کرد و ۴۴.۱ 
درصد نرخ مشــارکت اقتصادی مــا بود و مهم ترین دلیل 
کاهش مشــارکت را می توان در امید نداشــتن به آینده 
جست وجو کرد و امید نداشتن به دستیابی به شغل است 
و افزایش نرخ بیکاری را می توان در این عامل جست وجو 
کنیم. در ســال ۹۵ ایجاد شغل در گاوداری تا پتروشیمی 
حــدود ۵۰۰ میلیون تومان می شــد هــر چند ظرفیت 
ایجاد شــغل ارزان تر در بخش خدمــات وجود دارد اما تا 
ســرمایه گذاری کلان انجام نشود نمی توان به ایجاد شغل 

امیدوار بود.
ســخنگوی دولت دوازدهم با بیان اینکه سالانه ۷۵۰ هزار 
نفر وارد بازار کار می شوند، گفت: من نمی دانم ایجاد یک 
میلیون شغل از کجا آمده اســت و مبنای علمی ندارد و 
گمراه کننده است. داده های مرکز آمار نشان می دهد یک 
ســال منتهی به تابســتان ۱۴۰۱ حدود ۳۷۳ هزار شغل 
داشــتیم که بخش قابل توجهی از آن غیررسمی بوده و 

۱۰۰ هزار شغل ریزش کرده است.
وی تصریح کرد: حدود ۳ میلیون کســب و کار وابسته به 

پلتفرم های اینترنتی هســتند و اگر این تعداد شغل آنها 
حذف شود احتمال افزایش افراد به فقر جدید وجود دارد 
و به دهک های پایین ســقوط می کند. بحث مشــارکت 
اجتماعی و اقتصادی زنان نیز موضوعی است که باید به آن 
پرداخته شود. زنان در جنبش های اجتماعی نقش مهمی 
دارند، درست اســت که میزان دستگیری زنان نسبت به 
مــردان کمتر بود اما زنان نیز ماننــد مردان در خیابان ها 

مشارکت داشتند.
ربیعی نرخ مشــارکت اقتصادی زنان در ســال ۹۱ را ۱۲ 
درصد دانست و افزود: مشارکت اقتصادی زنان در سال ۹۸ 
به ۱۷ درصد رســید و امروز این آمار به ۱۳ درصد سقوط 
کرده است؛ زنان در حوزه آموزش و سلامت توانمند شدند 
و انســدادهای روانی، سیاسی و اجتماعی شدیدی مواجه 
هستند و این موضوعات یکی از پایه های تحلیلی مشارکت 
زنان در ناآرامی های پاییز خیابان های ایران اســت. البته 
همین مبنا را برای طبقه متوســط فرهنگی قائل هستم 
این طبقه از نظر معیشــتی سقوط کرده است اما منزلت 
اجتماعی آنها بالاست و آنها ناراضیان پشت پنجره ها بودند.

وی با بیان اینکه در ناآرامی های اخیر امکان دســتیابی به 
توافق هسته ای دشوار شده ، گفت: این موضوع انتظارات 
تورمی و تاثیر در مبادلات تجاری و امنیت سرمایه گذاری 
را بــه طور مضاعف تحت تاثیر قرار داده اســت و با موج 
جدید افزایش نرخ ارز، تورم و کاهش مبادلات تجاری روبه 
رو خواهیم بود، کیک اقتصاد کوچکتر و قدرت خرید مردم 
کمتر خواهد شــد، فقر گسترده تر می شود و وقتی قدرت 
مصرف تقلیل پیدا می کنــد در بنگاه هایی که در زندگی 
مصرفی مردم سروکار دارند تاثیر می گذارد. از همین روی، 
به نظر می رسد ۵۰ درصد فروش ها از بابت کاهش قدرت 

خرید تقلیل پیدا کرده است.

معاون هماهنگ کننده سپاه گفت: واقعیت این است که 
ما از مردم سالارترین کشورهای جهان هستیم، در مورد 
ســپاه نیز موضوع فعالیت های اقتصادی ســپاه واقعیت 

ندارد.
به گزارش مهر، محمدرضا نقدی، معاون هماهنگ کننده 
ســپاه در برنامه »بدون توقف« شــبکه ســوم سیما در 
خصوص قدرت ایران در منطقه و جهان گفت: با اشــاره 
به اینکه ما در بحث علم، بالاترین سرعت و شتاب علمی 
دنیــا را داریم، گفت: ما در حوزه علوم پایه رتبه ۱۵ دنیا 
هســتیم و از رتبه ۵۳ به ۱۵ رســیدیم، از لحاظ نظامی 
هم کشــوری بودیم که در ۲۰۰ ســال گذشته هر بار به 
ما حمله شــده بود بخشی از کشور را از دست دادیم اما 
به برکت انقلاب اســلامی ارتشی داریم که با زورگوترین 

قدرت دنیا درگیر شده و آن را عقب رانده است.
نقدی در پاسخ به این سوال که »در این مؤلفه های قدرت 
نرخ دلار و بحث اقتصادی کجاست« عنوان کرد: شرایط 

متفاوت اســت یک زمان کشــوری در مدار آزاد حرکت 
می کنــد و کار خودش را پیش می برد، یک موقع اقتصاد 
مورد هجوم است، اگر یک دهم این هجمه ها و تحریم ها 
برای کشوری انجام می شد آن کشور حتماً فلج بود، ولی 
مــا همه این هجمه ها را تحمل کردیــم، حتی امروز بنا 
بر آمارهای بین المللی تولیــد ناخالص ملی ما رتبه ۱۸ 
دنیا اســت. رئیس سابق ســازمان بسیج مستضعفان در 
خصوص فعالیت های اقتصادی سپاه نیز توضیح داد: سپاه 
فعالیت های اقتصادی به آن شکل که مردم فکر می کنند 
یعنــی به معنای خرید و فــروش و بازرگانی و تجارت و 
صادرات ندارد و بیشــتر در عرصه سازندگی فعال است، 
این تصویرهایی اســت که ســاخته می شود، مثلًا شهید 

ســلیمانی از نظر ما قهرمان مبارزه با تروریسم است اما 
به اتهام سردستگی و فرماندهی تروریسم شهید شد، در 
واقع تصویری که آنها ارائه می دهند یک تصویر غیرواقعی 
است، ما یک تصویر از کشــور ایران داریم که دیکتاتور 
اســت اما واقعیت این اســت که ما از مردم ســالارترین 
کشــورهای جهان هستیم، در مورد ســپاه نیز موضوع 

فعالیت های اقتصادی سپاه واقعیت ندارد.
معاون هماهنگ کننده ســپاه در پاسخ به این سوال که 
چرا ســپاه در همجه ها و در برابر جنایاتی مثل شهادت 
نخبه های هســته ای و یا سردار سلیمانی پاسخ مناسبی 
نداده است، گفت: گرفتن پهپاد آمریکایی، حمله موشکی 
به عین الاسد، اینکه ترامپ گفت ۵۲ نقطه ایران را می زنم 

اما جرأتش را پیدا نکرد، توقیف کشتی های شان و برخی 
از موضوعاتی که نمی توان گفت همه پاسخ سپاه به این 
جنایات بود. اما انتقام اصلی اخراج آمریکا از منطقه بوده 
که فاز اولش در افغانستان و عراق اتفاق افتاد و همچنان 
نیز ادامه دارد. چنانکه آمریکا در این فرار بخش عظیمی 
از تجهیزات نظامی خودش را در افغانستان جا گذاشت.

ســردار نقدی در پایان در خصوص اینکه چرا ســپاه در 
اقنــاع افکار عمومی و تشــریح اقدامتــش ضعیف عمل 
کرده اســت، گفت: من بخشــی از این ضعف ها را قبول 
دارم، اما امکانات ما در برابر امکانات و دستگاه تبلیغاتی 
دشمن ناچیز اســت، امروز ۲۰۰ تلویزیون علیه ملت ما 
کار می کند، من قبول دارم ما نیز باید در رسانه های مان 
دست از انفعال برداریم، اما حقیقت این است ما امکانات 
محدودی داریم و امکانات رســانه ای مان قابل مقایســه 
با دشــمن نیست، در جنگ رســانه ای هم درگیر چنین 

شرایطی هستیم.

محســنی اژه ای رئیس قوه قضائیه با اشــاره 
به موضوع قطــع اینترنت در برخی از مناطق 
همزمان بــا روزهای برگــزاری کنکور اظهار 
داشــت: این که جهت حفظ حقوق شــرکت 
کننــدگان در کنکور و جلوگیــری از تقلب 
تمهیداتی اندیشیده شود حتما امری ضروری و 
لازم است اما قطع اینترنت در ساعات برگزاری 
کنکــور برای مردم و امور روزمره و اداری آنها 
به صــورت قابل توجهی مشــکل ایجاد کرد. 
بر همین مبنا ضروری اســت رئیس سازمان 

بازرســی بررســی های ناظر بر این موضوع را 
از ایــن حیث که چه راه های دیگر جایگزینی 
وجود دارد و در ســایر کشــورهای دنیا چه 
تدابیری به منظور جلوگیری از وقوع تقلب در 
آزمون ها بدون قطع اینترنت صورت می گیرد، 
انجام دهد. محسنی اژه ای در حاشیه نشستی 

در قــوه قضائیه همچنین با اشــاره به میزان 
تعطیلی مدارس طی ســال تحصیلی جاری 
و مشــکلاتی که از این ناحیه متوجه والدین 
و دانش آموزان شده است، گفت: به استثنای 
موضوعات مرتبــط با مضامین آموزشــی و 
تربیتی که در محل خود قابل بررســی است، 

یکی از مشکلاتی که به واسطه تعطیلی متکثر 
مدارس در سال تحصیلی جاری رخ داد، مقوله 
دریافت وجــوه از اولیاء دانش آمــوزان برای 
هزینه های مربوط به ســرویس ایاب و ذهاب 
و تغذیه محصلان بود؛ بعضا اولیاء دانش آموزان 
گلایه دارند که با توجه به تعطیلی زیاد مدارس 

در این سال تحصیلی، پول دریافت شده از آنها 
برای ســرویس رفت و آمد و همچنین تغذیه 
دانش آموزان، به آنها مسترد نمی شود و حتی 
در مواردی مدارس برای وصول این چک های 
دریافتی از والدین دانش آموزان اقدام می کنند. 
بر همین مبنا مطلوب اســت دادســتان کل 
کشــور ضمن شــنیدن اظهارات مســئولان 
مربوطه در آموزش و پرورش و همچنین اولیا، 
تدابیر لازم را پیرامون رفع این مشــکل اتخاذ 

کند.

نخســتین کنگره بین المللی بانوان تأثیرگذار 
روز ۳۰ دی  ماه با حضور شماری از چهره های 
برگزیده و فعال در عرصه های مختلف سیاسی، 
اقتصادی و فرهنگــی به میزبانی ایران برگزار 
شد. ایرنا در گفت وگو با انسیه خزعلی معاون 
امور زنان و خانواده رئیس جمهور به بررســی 
ابعاد این نشست پرداخته که بخشهایی از آن 
را بخوانید:  - ایده برگزاری کنوانسیون »زنان 
تأثیرگذار« ســال گذشته مطرح شده بود، اما 
در آن موقع فرصت زیــادی باقی نمانده بود 
تا در سطح گســترده ای پیگیری و اجرا شود 
اما امســال گروه علمی مرتبط با آن تشکیل 
و با گروه های مختلف تماس گرفته شــد که 

در ادامــه ۷۰۰ نفر انتخاب و معرفی شــده و 
از بین آنها هم ۷۰ نفــر به عنوان چهره های 
برتر انتخاب شــدند. از بین آنها نیز ۷ نفر به 
عنوان برگزیده در ســطح بین الملل انتخاب 
شــدند. - در سطح بین المللی، اقداماتی برای 
معرفی زنان همچون انتخاب دختر شایســته 
انجام می شــود که معیار انتخاب آنها بیشتر 
به مختصــات ظاهری این زنان منحصر و زیر 
سایه یک نگاه ابزاری از ویژگی ها، استعدادها 

و خلاقیت های زنان چشم پوشی می شود، اما 
تصمیم گرفتیم با تکیه بر ظرفیت گســترده 
بانوان، آغازگــر یک روند تحــول خواهانه و 
مبتکرانه در ســطح بین الملل باشیم و وجوه 
انسانی، علمی و اجتماعی زنان را مورد توجه 
قرار دهیم. -بانوانی هســتند که گرچه دارای 
نســبت خانوادگی بــا مقام هــای عالی رتبه 
بوده اند اما پیشــتر ذیل سابقه درخشان خود 
در عرصه هــای متعدد علمی و اجتماعی جزو 

چهره های اثرگذار کشــورهای خود به شمار 
می آمده اند. این مســأله درباره همسر رئیس 
جمهور کشــورمان نیز مصداق دارد؛ چه آنکه 
ایشان پیش از انتخاب آقای رئیسی به عنوان 
رئیس جمهور نیز آغازگر حرکت های علمی و 
تربیتی اثرگــذاری بوده اند. - برخی میهمانان 
این نشست، وقتی تهران را ترک می کردند این 
مهم را تصریح می کردند که این سفر در تغییر 
نگاه شان به ایران بسیار اثرگذار بوده است. در 

تغییر این تصورات، مثالی عرض کنم؛ اعضای 
یکی از گروه های حاضر در ایران می گفتند که 
در آغاز حضورشان در هتل محل اقامت، برای 
خــروج از اتاق دچار تــرس و خوف بوده اند و 
می ترسیده اند که کشته شوند! یا خانم دیگری 
در فــرودگاه گفته بــود: »آیا مــن می توانم 
زنــده برگردم؟« یا برخی می پرســیدند: »آیا 
شــما می توانید در همه مقاطع دانشگاه وارد 
شوید؟« همچنین برخی در روند بازدیدهایی 
که داشته اند، از مشاهده کالاهای تولید ایرانی 
تعجب کرده و معتقد بودند با وجود تحریم ها 
این حجم از محصولات تولید داخلی بســیار 

عجیب است.

ربیعی:

 FATF  بازی برای »فروختن سرداران« نبود 
اصلاحات اقتصادی، دیگر به سادگی میسر نیست

سردار نقدی:

ادعای »فعالیت های اقتصادی سپاه«، واقعیت ندارد

رئیس قوه قضائیه:

 قطع اینترنت، راه منطقی برای جلوگیری از تقلب در کنکور نیست

دفاع تمام قد »معاون« رئیسی از »همسر« رئیسی:

 برخی »زنان تاثیرگذار«، می ترسیدند در ایران »کشته« شوند

اعلام آمادگی رئیسی 
برای همکاری  اقتصادی در بازسازی سوریه

رئیس جمهوری گفت: جمهوری اســلامی ایران، دوست واقعی ملت سوریه 
اســت چرا که همانگونه کــه در دوران مقاومت در برابر تروریســم در کنار 
ملت و دولت ســوریه ایستاد، در دوران بازســازی نیز آماده است با تقویت 

همکاری های همه جانبه اقتصادی در کنار آنان باشد.
به گزارش ایسنا، ســید ابراهیم رئیسی ظهر در دیدار سپهبد »علی محمود 
عباس« وزیر دفاع ســوریه، روابط دو کشــور را راهبردی توصیف و تصریح 
کرد: روابط ایران و ســوریه بر پایه اعتقادات و باورهای مشترک و نیز روحیه 
ایســتادگی و مقاومت مردم دو کشور بنا شده است. رئیس جمهوری صیانت 
نیروهای مسلح ســوری از ملت و دولت این کشور در برابر فتنه انگیزی ها را 
برای آینده مردم و کشور سوریه امیدبخش دانست و افزود: جمهوری اسلامی 
ایران، دوست واقعی ملت سوریه است چرا که همانگونه که در دوران مقاومت 
در برابر تروریسم در کنار ملت و دولت سوریه ایستاد، در دوران بازسازی نیز 
آماده اســت با تقویت همکاری های همه جانبه اقتصادی در کنار آنان باشد. 
سپهبد »علی محمود عباس« وزیر دفاع سوریه نیز در این دیدار با بیان اینکه 
ســوریه با حمایت برادران و دوستان واقعی خود در مصاف با تروریسم پیروز 
شــد و قدرتمندتر از قبل به عنوان یکــی از حلقه های محور مقاومت ایفای 
نقش خواهد کرد، اظهار داشت: محور مقاومت نقش مهمی در شکل دادن به 
جهان جدید خواهد داشت. وزیر دفاع سوریه گفت: دشمنان همواره مترصد 
فرصتی برای خدشه وارد کردن به روابط عمیق و برادرانه سوریه و ایران بوده 
و هســتند، اما روابط دو کشور ریشه دارتر و مستحکم تر از آن است که کسی 
بتواند به آن خدشه ای وارد کند و این روابط هر روز نسبت به قبل گسترده تر 

و عمیق تر خواهد شد.

قالیباف: 
رابطه با روسیه چند برابر خواهد شد

محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود در جلسه علنی دیروز مجلس 
شــورای اسلامی گفت: روابط جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه به 
دلایل مختلف از جمله همسایگی دریای خزر و دغدغه ها و مشترکات منطقه 
ای و همچنین همکاری های مشــترک بین المللی از اهمیت بالایی برخوردار 
است. پارلمان های دو کشور باید تلاش کنند با برگزاری نشست های عملیاتی 
مســتمر و با تســهیل گری از بعد تدوین قوانین و نظارت برای حرکت بهتر 
دولت ها برای کمک به بهبود کیفیت زندگی مردم اقدام کنند. رئیس مجلس 
شورای اسلامی تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه طی 
یک سال گذشته رشد خوبی در گســترش روابط داشته اند و اطمینان دارم 
در طول برنامه هفتم توسعه که سیاست ما تقویت رابطه با همسایگان است، 

روابط بین دو کشور به چندین برابر افزایش پیدا خواهد کرد.

مخالفت مجلس با تفحص از عملکرد صندوق 
بازنشستگی کارکنان صدا و سیما!

نمایندگان مجلس شورای اســلامی با تقاضای تحقیق و تفحص از عملکرد 
صندوق بازنشستگی کارکنان صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران مخالفت 

کردند. 
به گزارش ایســنا، در جلسه علنی دیروز )سه شنبه( مجلس شورای اسلامی، 
در جریان رسیدگی به گزارش کمیسیون اجتماعی مبنی بر تصویب تقاضای 
تحقیق و تفحص از عملکرد صندوق بازنشســتگی کارکنان صدا و ســیمای 
جمهوری اسلامی ایران، نمایندگان مجلس با ۸۳ رای موافق، ۷۳ رای مخالف 
و ۸ رای ممتنع از مجموع ۱۹۶ نماینده حاضر، با تقاضای تحقیق و تفحص از 

عملکرد صندوق بازنشستگی کارکنان صدا و سیما مخالفت کردند.

مجلس مصوبه »لایحه سازمان همکاری شانگهای« را 
اصلاح کرد

نمایندگان در نشســت علنی دیروز- سه شــنبه- مجلس شورای اسلامی با 
اصلاح گزارش کمیسیون امنیت ملی وسیاست خارجی در مورد لایحه الحاق 
دولت جمهوری اسلامی ایران به سازمان همکاری شانگهای موافقت کردند. 
در ایراد شورای نگهبان آمده است: استفاده از واژه های غیر فارسی »پروتکل« 
در بندهای )۱۵(، ... ماده واحده ... مغایر اصل ۱۵ قانون اساســی شــناخته 
شــد. در مصوبه کمیســیون در مورد بند ۱۵ بدین شرح اصلاح شد:عبارت 

»پروتکل« به عبارت »معاهده)پروتکل(« تغییر یافت.

مخبر: 
انتقال آب از دریا از اولویت های مهم دولت است

معاون اول رئیس جمهور گفت: نظر به نیاز سیســتان و بلوچســتان به منابع 
آبــی، پیگیری موضوعات انتقال آب از دریا، آب های ژرف و حقابه هیرمند از 
اولویت های مهم دولت در این اســتان است. به گزارش ایرنا، محمد مخبر در 
بدو ورود به فرودگاه زابل در جمع خبرنگاران با بیان اینکه آب در سیســتان 
و بلوچستان از موضوع مهم بشــمار می رود، اظهارداشت: اینکه یک استان 
در کنــار دریا بوده و در اعماق زمین نیز آب به وفور موجود اســت اما روی 
زمین خشک باشد، اصلا موضوعیت ندارد و به منظور رفع مشکلات مردمان 
ایــن دیار موضوعات انتقــال آب از دریا، آب هــای ژرف و پیگیری حق آب 
تالاب هامون به جد مورد تاکید دولت است. وی تاکید کرد: به منظور تامین 
آب مورد نیاز در شمال سیستان و بلوچستان موضوع پیگیری حقابه هیرمند 

از طریق دیپلماسی نیز دنبال خواهد شد. 
معاون اول رئیس جمهور با اشــاره به مشــکل تامین سوخت در سیستان و 
بلوچســتان گفت: به منظور تامین ســوخت مورد نیاز در این استان موضوع 
افزایش تعداد جایگاه های ســوخت مورد تصمیم گیــری خواهد گرفت. وی 
افزود: همچنین موضوع اشــتغال و مصوبات سفر رئیس جمهور به سیستان 
و بلوچســتان از دیگر برنامه های مهم در سفر به این استان است. به گزارش 
ایرنا رئیســی در جلســه دوم بهمن ماه هیات دولت در بخشی از سخنانش 
مردم سیســتان و بلوچستان را مرزبانان صادق دیرین ایران توصیف کرد و با 
اشــاره به مشکلات پیش آمده در تأمین انرژی در این منطقه، به معاون اول 
مأموریت داد رفع این مشــکل را با فوریت پیگیری کند. وی همچنین وزیر 
امور خارجه و نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانســتان را مأمور کرد تا 
از طریق رایزنی با هیات حاکم بر این کشور، موضوع حقابه کشورمان از رود 
هیرمند و تأمین آب مورد نیاز مردم سیستان و بلوچستان را با جدیت دنبال 
کنند. امیرخان متقی سرپرســت وزارت امور خارجه طالبان در دیدار امروز 
خود با حسن کاظمی قمی نماینده ویژه رئیس جمهوری و رئیس نمایندگی 
سیاسی جمهوری اسلامی ایران در افغانستان، تاکید کرد که حکومت طالبان 

به رعایت حقابه ایران از رود هیرمند متعهد است. 

اخبار کوتاه

چند وقتی اســت که اعتراضات فروکش کرده، اعتراضاتی 
کــه هرچند با شــعار اقتصــادی همراه نبــود ولی به نظر 
می رسد آشفتگی اقتصادی ریشــه اصلی آن بود. حالا هم 
قیمت برخی کالاها در بازار در کورس ســرعت هستند و 
هر کدام در پی ربودن گوی سبقت از یکدیگر؛ مسئولان هم 
ظاهرا مشــکلات مردم را فراموش کرده اند و حتی صدای 
آن ها را نمی شوند. از ســوی دیگر مجلسی ها هم با گلایه 
از تیم اقتصادی دولت هر از گاهی با طرح واژه اســتیضاح 
لــرزه ای به تن وزرای اقتصادی می اندازند و ســپس آن را 
به ورطه فراموشــی می ســپارند. در این آشفته بازار پیش 
بینی هــا حکایت از کاهش ۳۰ درصدی قدرت خرید مردم 
در ســال آینده دارد که به زعم برخی کارشناسان با توجه 
به افزایش نرخ دلار این عدد چراغ ۴۰ یا ۵۰ را نیز روشــن 
خواهد کرد،اعدادی که می توانند نگرانی اقشــار کم در آمد 
و فرودست را بیشتر نمایند. »خبرآنلاین« در گفت و گو با 
لطف الله سیاهکلی نماینده مجلس یازدهم به راهکار خروج 

از این وضعیت پرداخته است.
با فروکش کردن اعتراضات گویی مسئولان مشکلات 

مردم را که اغلب اقتصادی است فراموش کرده اند؟

واقعیت این اســت که تعدادی از این ها که آمدند اغتشاش 
کردنــد بیکار بودنــد و تعدادی نیز وضعیــت مالی خوبی 
نداشتند و در صحبت هایی که بازجوها با این افراد داشتند 
چیز خاصی در نیامد. البته یک تعدادی هم وابستگی دارند 
و جاســوس و مزدورهســتند که اینها در اقلیت هستند و 
شــاید کمتر از ۲۰ درصد اینها افرادی باشــند که چنین 
وابستگی هایی داشته باشند، اما برابر آمارها ۸۰ درصد اینها 
افراد ناراضی هســتند، ناراضیانی که ما به راحتی می توانیم 
رضایت آن ها را کسب کنیم. آن ها از نظام اسلامی ناراضی 
نیستند، بلکه از شیوه مدیریت و شرایطی که ما در اقتصاد 
داریم ناراضی هســتند. وقتی سالی ۴۰ یا ۵۰ درصد تورم 
داریم و درآمد مردم سالی ۱۰ درصد افزایش پیدا می کند، 

مردم چگونه می خواهند این ۴۰ درصد را جبران کنند.
به نظر می رســد نمایندگان مجلس هم آن وظیفه 
نظارتی درست و بایسته را بر عملکرد دولت ندارند و 

بخشی از این آشفتگی اقتصادی ناشی از این مسئله 
است؟

اینطور نیســت، حرف ما را گوش نمی کنند. در کتاب های 
اقتصادی کشوری مثل آلمان که بعد از جنگ جهانی دوم 
دچار بحران اقتصادی شد نوشته یک فرغون پول می بردند 
و یک کیلو عدس می گرفتند و الان می بینیم این آلمانی که 

اینطور بوده شرایط اقتصادی بسیار خوبی دارد.
آنها چگونه توانستند اینگونه اقتصاد را اداره و به این 

سطح برسانند،رمز موفقیت این کشور چه بود؟
تولید، تنها کلید واژه ای که کشــور با آن درســت می شود 

تولید است.
* چگونه؟

ما زیاد شــعار می دهیم و حرف تولید را می زنیم اما به آن 
عمل نمی کنیم. تولید یعنی هر کس که می خواهد ســود 
بکند و دنیای خود را آباد کند باید به ســمت آن برود. باید 

همه سرمایه گذاری ها را به سمت تولید ببریم.
 نمی شود با فرمان بگوییم همه به سمت تولید بروند، 

اقتصاد علم است؟
بله نمی شود ،مفهوم حرف من این است که آدم ها وقتی به 
سمت تولید می روند که تولید بالاترین سود را نسبت به هر 
فعالیت دیگر در کشور بدهد.مسائل اقتصادی مسائل علمی 
است و نمی توانیم فرمان صادر کنیم و نمی توانیم قیمت ها 

را با فرمان کنترل کنیم.
شما به اعتراضات اشاره داشتید، طبق پیش بینی ها 
قدرت خرید مردم در سال آینده ۳۰ درصد کاهش 
پیدا خواهد کرد و عــده ای معتقدند با روند فزونی 
نرخ دلار این عدد بالاتر هم خواهد بود . منظور من 
این است که فشــار اقتصادی مسبب حضور افراد 

فرودست در اعتراضات نگردد؟
اجازه دهید من دو ســه جمله بگویم و بعد به آنجا برسم، 
اگر در کشوری تولید بالاترین سود را بدهد همه آدم ها پول 
خود را به ســمت تولید خواهند برد. چرا در کشور ما پول 
به ســمت تولید نمی رود و به سمت دلالی می رود و حتی 

بانک ها کار تولید نمی کنند و دلالی می کنند.

لطف الله سیاهکلی: 

فقط 20 درصد اغتشاشگران به دشمن وابستگی داشتند

وکالت بندگی
ادامه از صفحه 1

بنابراین آنچه که از مشروطیت ســلطنتی در دوران قاجار و پهلوی ها شاهد 
بوده ایــم، تنها صورتی اقتدارگرایانه از اراده شــاهانه ای بود که خود را قیم مردم 
می دانست. حال جریان وکالت دادن امروز هم در تداوم همان اراده شاهانه فرزند 

خارج نشین شاه مخلوع است.
بــا علم و درک به تمام بحران های نهفتــه در بطن جامعه ایرانی، باید به این 
واقعیت اشــاره نمود کــه هرگونه راهکار برون رفت از بحران هــا از دل جامعه و 
سیاست داخل کشور خواهد گذشت. فضای کشمکش و تعارضات داخلی از دل 
گفت وگو و آشتی ملی در داخل و مابین گروه های داخل کشور حل خواهد شد. 
اما باید به این موضوع توجه داشت که چنانچه نتوانیم تن به اصلاحات ضروری 
در درون ســاختارهای قدرت و جامعه بدهیم، هر روز باید شــاهد شکل گیری 
کمپین های وکالت دادن به دندان تیزکردگانی باشیم که هر آن به دنبال آنند تا از 

آب گل آلود ماهی خود را بگیرند. 
در نهایت با درک این واقعیت ها و همچنین مخاطرات منطقه ای و بین المللی 
از ســوی حاکمیت قدرت، درک مخاطراتی که از سوی جریان اپوزیسیون که با 
ظاهری دلسوز اما بدنبال منافع سیاسی خود تلاش در جهت تهییج و گسترش 
فضای آشــوب و التهــاب در جامعه دارد، با صورت بنــدی اصلاحات ضروری، با 
کاستن از میزان التهابات داخلی، مشارکت دادن تمامی گروه ها و شنیدن تمامی 
صداها در آینده و سرنوشت کشور، می توانیم از بار فضای بحرانی بکاهیم و آن را 

به مهملی جهت همدلی و گشایش ها تبدیل کنیم.

یادداشت


